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W br. gmina realizowała wiele zadań, jednak do najważniejszych należy zaliczyć 

budowę sali gimnastycznej w Łążynie – o pow. całkowitej 324 m2 za kwotę 1.006.000 zł, 

budowa Centrum Sportowego przy Zespole Szkół w Złejwsi Wielkiej boiskami 

wielofunkcyjnymi o nawierzchni poliuretanowej i bieżnią o łącznej wartości 1.073.00 zł. 

Wykonano utwardzenie nawierzchni 12 dróg poprzez bitumowanie.  

Wykonano naprawy bitumowaniem na dwudziestu dziewięciu odcinkach 

drogowych. Zamontowano dodatkowo 19 opraw oświetlenia ulicznego na czterech odcinkach 

drogowych. 

W ramach zadań proekologicznych realizowana jest przez firmę „Gładysz” ze 

Złotowa sieć wodno-kanalizacyjna w miejscowościach Zławieś Wielka, Zławieś Mała, 

Rzęczkowo, Skłudzewo, Gierkowo, Toporzysko. Wartość tego zadania 5.270.088 zł z czego 

dofinansowanie ze środków unijnych wynosić będzie 3.109.954 zł, a ze środków WFOŚiGW 

1.633.125 zł oraz ze środków własnych wyasegnujemy 527.008 zł. Jednak muszę dodać, że 

dofinansowanie własne będzie wynosić więcej gdyż dochodzi do powiększenia rozmiaru 

rzeczowego zadania przyłączając nowopowstałe działki właścicieli. Szacuję, że na dzień 

dzisiejszy zadanie to jest zrealizowane w około 60%. 

W tym temacie jest potrzeba przygotowania wniosków o płatność zgodnie z 

fakturami wystawianymi przez wykonawcę (co miesiąc lecz nie rzadziej niż raz na kwartale) 

do każdego 10-tego dnia miesiąca – przygotowanie wniosków o uruchomienie pożyczki do 

WFOŚiGW zgodnie z harmonogramem. 

Będąc przy zagadnieniach wodno-kanalizacyjnych w trakcie realizacji są 

następujące zadania: 

1. realizowane przez firmę p. J. Woźniaka Instal – Toruń, 

• w Czarnym Błocie na działkach 136/6 do 136/8, 

• w Starym Toruniu – sieć kanalizacyjna + 1 przepompownia,  

• w Czarnowie – Kamieniec sieć wodociągowa  

2. firma Rollstick z Torunia buduję sieć wodociągową Cegielniku. Wartość zadania 

383.068 zł, długość sieci 6,5 km, aktualnie do wykonania zostało około 23 sztuki 

przyłączy. Zaawansowanie zadania szacujemy na 85%. 



3. W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich opracowaliśmy projekt na 

budowę 85 przydomowych oczyszczalni ścieków. Wartość kosztorysowa 1.018.080 

zł.  

4. 25 listopada br. podpisaliśmy umowę na dofinansowanie realizacji w/w projektu na 

kwotę 625.868 zł jednak nie więcej niż 75%. Opracowana jest dokumentacja 

techniczno-budowlana, potrzeba przeprowadzić przetarg na wykonawstwo oraz 

składać stosowne dokumenty do Urzędu Marszałkowskiego celem uzyskania 

płatności. 

Rozpoczęliśmy budowę sieci wod-kan na osiedlu „Zielona Polana” w Rozgartach. 

Wartośc zadania 308 tys., złożyliśmy wniosek pożyczkę do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Wykonawcą zadania jest firma Usługowo-

Handlowa TELMOT Dobrzejewice. Wartość zadania 288.267 zł Złożono wniosek do 

WFOŚiGW o pożyczkę umarzalną w 30%. 

 

• W trakcje realizacji jest Przyszkolne Obserwatorium Astronomiczne Astro-Baza w 

Złejwsi Wielkiej. Projekt realizowany wspólnie z Samorządem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Szacunkowa wartość zadania 240 tys. zł. Nasza Gmina 

zgodnie z porozumieniem partycypuje w kosztach 80.000 zł.  

• W ostatnim czasie w imieniu gminy podpisałem z p. Skarbnik umow ę na 

dofinansowanie projektu budowy drogi gminnej Czarne Błoto- Zarośle Cienkie o 

długości 2.757 m. Dofinansowanie Unii Europejskiej wynosić będzie 500 tys., 

wartość kosztorysowa 1.517.00 zł. Potrzeba zorganizowania przetargu w ramach 

ustawy o zamówieniach publicznych. 

• W ramach działania naszej Lokalnej Grupy Działania (LGD) Podgrodzie Toruńskie 

przygotowany został projekt na budowę wiejskiej świetlicy integracyjnej w 

miejscowości Zławieś Wielka. Wartość kosztorysowa 1.073.000 zł., realizacja 

754.752 zł. Podpisałem umowę na dofinansowanie zadania w wysokości 500.000 zł.  

• Przeprowadzono przetarg, w którym wybrano wykonawcę Royter Inwest z Torunia, 

termin wykonania zadania do 31.08.2011r. 

• Złożyliśmy projekt na budowę miejsca wypoczynku i rekreacji w miejscowości 

Zławieś Wielka. LGD w ramach wdrażania lokalnych strategii rozwoju opracowała 

wniosek, który czeka na ocenę merytoryczną. 



• W ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki opracowaliśmy dokumentację 

kosztorysową i projekt na remont kapitalny świetlicy wiejskiej w Siemoniu. Czekamy 

na rozstrzygnięcie Urzędu Marszałkowskiego. 

• „Z Małgosią po naukę” to kolejny projekt w ramach POKAL wyrównywania szans 

edukacyjnych. Podpisana umowa partnerska ze Starostwem – na każdy miesiąc 

wysyłać harmonogramy zajęć, przeprowadzać rekrutację uczniów.  

• W ramach rządowego programu włączyliśmy się z wnioskiem dla szkół Rzęczkowo, 

Łążyn, Przysiek i Siemoń „Radosna Szkoła” dotyczy dofinansowania pomocy 

dydaktycznych do miejsc zabaw. Czekamy na rozpatrzenie wniosku przez Kuratorium 

Oświaty. 

• W partnerstwie z Fundacją Edukacyjne Drogi Polek i Polaków przystąpiliśmy do 

programu POKAL „Przedszkole na wsi szansą dobrych manier” do Szkół w Złejwsi 

Wielkiej, Łążynie i Rzęczkowie. Czekamy na rozstrzygnięcie przez Urząd 

Marszałkowski. 

• W ramach zadań własnych w br. rozpoczęliśmy budowę wiejskiego Domu Kultury w 

Górsku. Wykonawcą jest PW-KOM-BUD z Wtelna. Wartość zadania 1.890.456 zł, 

termin realizacji do 30 lipca 2011r. Aktualny stan zaawansowania wynosi około 30%. 

• W ramach środków własnych przystąpiliśmy do rozbudowy istniejącej remizy w 

Łążynie. Zadanie to realizujemy systemem gospodarczym naszą grupą budowlaną. 

Wykonano fundamenty części socjalnej i klatki schodowej. Aktualnie prowadzimy 

systemem gospodarczym usuwanie zgłoszonych przez Nadzór Budowlany w 

budynkach komunalnych gminy. 

• Wystąpiłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o zaopiniowanie możliwości 

postawienia wiaty przystankowej PKS przy drogach w Rzęczkowie k/p. Bębna. 

• Od dłuższego czasu zgłaszany jest wniosek o pobudowanie łącznika pomiędzy starym 

i nowym budynkiem dydaktycznym i traktami w Przysieku. Kilka prób projektowych 

nie przyniosło powodzenia. Ostatecznie zleciłem opracowanie projektu budowlanego 

z pozwoleniem na budowę łącznika z dobudową piętra do nowego budynku 

dydaktycznego i klatki schodowej. Projekt w opracowaniu. 

• Mając na uwadze pilną potrzebę ochrony zabudowań oraz pól uprawnych od 

Czarnowa do Gutowa, a może do Czarnego Błota zleciłem opracowanie dokumentacji 

techniczno-budowlanej firmie Eliot z Gdańska. Jest to specjalistyczne biuro 

projektowe. Wartość opracowania 130 tys. zł, termin opracowania do 30 marca 2011r. 



Aktualnie gmina zatrudnia: 

• pracowników administracyjnych – 32 osoby, 

• pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – 5 osób,  

• pracowników obsługi drogowej – 2 osoby,  

• pracowników obsługi budowlanej – 20 osób,  

• pracowników oczyszczalni ścieków i hydroforni – 9 osób,  

• pracowników biblioteki – 3 osoby,  

• pracowników Gminnego Ośrodka Kultury – 6 osób,  

• kierowców-konserwatorów OSP – 9 osób,  

Oświata: 

• dyrektorzy szkół – 6 osób,  

• nauczycieli – 162 osoby,  

• obsługa – 43 osoby,  

Przedszkole: 

• dyrektor – 1 osoba,  

• nauczyciele – 9 osób,  

• obsługa – 4 osoby. 

 

W miesiącu listopadzie br. zostało podpisane zostało porozumienie pięciostronne w 

sprawie uruchomienia przeprawy promowej Czarnowo – Solec Kujawski. Gmina będzie 

partycypować w kosztach uruchomienia po dokładnym zdiagnozowaniu kosztów. 

 

Gmina dysponuje mieniem komunalnym i tak posiadamy:  

• grunty rolne 180.9486 ha 

• drogi 87,0667 ha 

• tereny zielone 2,0000 ha 

• lasy 10,0000 ha 

• ogródki działkowe 3,5900 ha 

• tereny pod działalnością gospodarczą 21,3835 ha 

• tereny budowlane 4,2914 ha 

• tereny oświaty 33,9282 ha 

• inne: hydrofornie, oczyszczalnie ścieków, baza SKR, cmentarze 4,3864 ha 

 



Procedura sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka została ponowiona – począwszy od 

podania do publicznej wiadomości informacji o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 

studium oraz zawiadomieniu o tym fakcie właściwych organów i instytucji. Ze względu na 

brak jednolitego orzecznictwa względem procedury strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko dla studium wznowiono także procedurę w tym zakresie. Studium podlegało już 

opiniowaniu przez Gminną Komisję Urbanistyczno-Architektoniczna – po złożeniu przez ten 

organ doradczy stosownych uwag – te ostatnie zostały uwzględnione. W tym zakresie 

zaktualizowana została prognoza oddziaływania na środowisko i dnia 9 grudnia br. po raz 

kolejny zbierze się Gminna Komisja Urbanistyczno-Architektoniczna celem zaopiniowania 

projektu studium wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. Po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji projekt studium zostanie przekazany do uzgodnień przez inne organy i 

instytucje, po czym wyłożony do publicznego wglądu i przedłożony Radzie. 

W ostatnich dniach podpisałem porozumienie z dyrektorem CKU w Gronowie w 

sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla pracujących przy Zespole Szkół w 

Złejwsi Wielkiej – początek roku szkolnego 1.01.2011r. 

 
 
Plan dochodów budżetowych na dzień 30 listopada 2010 roku wyniósł 34.404.495 zł, plan 

wydatków budżetowych na dzień 30 listopada 2010 roku wyniósł 41.655.449 zł  

Planowany deficyt po zmianach na 2010 rok ustalono w wysokości 7.250.954 zł, który 

planowano pokryć pożyczkami z WFOŚ i GW w Toruniu, kredytem oraz wolnymi środki w 

wysokości 1.294.647 zł. 

 

W wyniku zrealizowanych dochodów i wydatków budżet gminy Zławieś Wielka na dzień 30 

listopada 2010  roku zamknął się deficytem w wysokości 3.668.765,50 zł.  

 

Do końca listopada zaciągnięto długoterminowe zobowiązania finansowe w kwocie 

3.735.847,75 zł, w tym 2.400.000 kredyt w Banku Millenium, 1.335.847,75 zł pożyczka z 

WFOŚiGW Toruniu.  

 

Spłaty kredytów i pożyczek  zaciągniętych w latach ubiegłych dokonano w wysokości 

884.952,93 zł. Spłaty były dokonywane na bieżąco i zgodnie z  terminami. Łącznie na 

obsługę długu w omawianym okresie przeznaczono kwotę 1.008.354,81 tj. 3,4 % dochodów 



wykonanych, co jest zgodne z art. 169 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 roku o finansach 

publicznych, zgodnie z którym spłata rat kredytów i pożyczek, wraz z należnymi w danym 

roku odsetkami od kredytów i pożyczek,  nie może przekroczyć 15 % planowanych na dany 

rok budżetowy dochodów jednostki samorządu terytorialnego. 

 

W roku 2010 Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

umorzył 5 pożyczek w łącznej wysokości 606.231,39 zł 

 

Stan zadłużenia na dzień 30 listopada 2010 roku wynosi 7.222.550,65 zł, co stanowi 24,5% 

dochodów wykonanych i jest zgodne z art. 170 ustawy z dnia 30 czerwca o finansach 

publicznych, który mówi o tym, iż łączna kwota długu jednostki samorządu terytorialnego na 

koniec roku budżetowego nie może przekroczyć 60 % wykonanych dochodów ogółem tej 

jednostki w tym roku budżetowym. 

 

Ponieważ ciąży na mnie i skarbnik gminy obowiązek przygotowania projektu budżetu jest on 

opracowany i przekazany Przewodniczącemu Rady jak i RIO. 

 

 

 

 

 


